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Obraćanje predsjednika Skupštine Crne Gore Ivana Brajovića 

akademicima na 134. redovnoj sjednici Skupštine Crnogorske akademije 

nauka i umjetnosti -  Podgorica, 22. decembar 2017.   

 

Poštovane dame i gospodo akademici,  

Stati ispred Vas i govoriti pred Vama - znači stati i govoriti ispred lica, ali i 

naličja Crne Gore. Jer, Crnogorska akademija nauka i umjetnosti jeste ustanova 

koja apsorbuje sve zrake znanja, spoznaje i saznanja, ali i neznanja, loših 

namjera i djelovanja, koji se reflektuju na cijelo crnogorsko društvo. I ne samo 

na društvo, već na prošlost, sadašnjost i što je najvažnije na budućnost. A ako 

nema budućnosti, Crnogorska akademija nauka i umjetnosti nema svrhu 

postojanja. Bez budućnosti čovječanstvo nema svrhu postojanja. Ali nije svrha 

postojanja opstati, već sačuvati, baštiniti, sistematizovati i valorizovati najveći, 

ali i najvrijedniji teret čovječanstva – a to je znanje.  

Gospodo akademici, Vaša uloga je teška i nezahvalna, ali ne zaboravite da ste  

izabrani da čuvate crnogorsko blago. Ne zaboravite da ste rizničari jednog 

naroda koji baštini državnost duže od milenijuma. Ne zaboravite da ste 

povjerioci jedne kulture koja je imala prvu štampariju među Južnim Slovenima. 

Ne zaboravite da ste izabrani da čuvate identitet jednog naroda koji ga je čuvao 

i sabljom i perom, životima i grobovima, vijekovima i milenijumima. Na toj 

časnoj i dostojanstvenoj ulozi zavide vam mnogi. Ja vjerujem da ste svjesni 

uloge koja vam je povjerena, jer budućnost nije fikcija, nego istina koja još nije 

stupila na snagu.  

Zato je i Vaša i naša odgovornost neophodna i bezrezervna, jer ako zatvorimo 

oči, nijesmo slijepi nego uplašeni. Ako začepimo uši, nijesmo gluvi nego 

neiskreni. Ako zaćutimo, nijesmo nijemi nego nepošteni. Zato gledajmo, čujmo 

i kažimo sve što je dobro, ali i što nije, jer ne biti svjestan znači biti nesavjestan. 

A Crnogorska akademija nauka i umjetnosti i Skupština Crne Gore ne smiju 

sebi dozvoliti nesavjesnost. Nesavjesnost je luksuz i manir onih koje su 

progutale nesuvisle ambicije i interesi. A Crnogorska akademija nauka i 

umjetnosti i Skupština Crne Gore imaju samo jednu jedinu ambiciju i jedan 

jedini interes. A to je budućnost Crne Gore.  
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Globalizam je donio nove izazove, ni manje ni veće od prijašnjih. Imamo ih i u 

evropskim i evroatlantskim  integracijama. Veći su uvijek htjeli progutati 

manje. Ali Golijat nije pobijedio Davida. A manji su uvijek htjeli postati veći – 

pa su nestajali. Nije naša snaga ni u silini ni u potčinjavanju. Niti u ratnoj stihiji 

gdje zveče mačevi i pucaju topovi. Gdje grme mediji i pište botovi. Naša snaga 

je u samosvijesti i strpljenju, što smo i pokazali djelom a ne riječima. Jer kao što 

tiha voda brijeg roni, tako je Crna Gora ušla u NATO i ide ka Evropskoj uniji.  

Nije Crna Gora imuna na nedaće. Da smo imali sreće koliko pošasti gdje bi nam 

kraj bio? Ali kao i čovjeku, i državi dolaze i prolaze dobra i grdna vremena. 

Izvuku se pouke, plate posljedice, i sačuva ono što je neophodno i čovjeku i 

državi – sjeme i šljeme, ime i prezime – dom i rod – prava i običaji – kultura i 

umjetnost – jednom riječju sačuva se identitet. Zato, gospodo akademici, 

nijesam došao sa namjerom da vam dijelim savjete – nego da vam tražim u ime 

naroda i narodnog doma kojim predsjedavam, da čuvate identitet Crne Gore, jer 

ma kako se zvao: indvidualni, nacionalni, državni... nigdje nije zapretan i 

ugniježden kao u nauci, kulturi i umjetnosti Crne Gore. 

Zadatak, dužnost i obaveza svih nas zajedno, od najmlađeg do najstarijeg, od 

najstarije do najmlađe, građanke i građanina Crne Gore -  jeste da obezbijedimo 

uslove za nesmetan razvoj nauke, kulture i umjetnosti. Ne zbog toga što smo 

kurtoazni ili što želimo da nas istorija pamti kao dobrotvore, već zbog toga i 

samo zato – da bismo stvorili uslove našim potomcima da budu prvi među 

jednakima i jednaki među prvima, u ovom i budućem svijetu, čijem su drvetu 

života naš stari narod i država jedan od korijena.  

A bez korjena nema ni plodova. Bez klice nema ni zrnevlja. A plodovi i zrnevlje 

su naše znanje, spoznaja i saznanje - naš identitet. Zato, gospodo akademici, 

sijmo – jer bez sjetve nema ni žetve. 

U to ime Vas pozdravljam i želim blagorodne decenije i vijekove Crnogorskoj 

akademiji nauka i umjetnosti. 

Svakom od Vas želim dobro zdravlje i ličnu sreću!  

 


